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Vill du som skytt veta lite mer om hur det ska dömas i ESP? 
Testa dig själv med dessa fem korta frågor!   
 
Som deltagare i ”tryck och döm”-tävlingar, vilket i stort sett alla Mälarcupstävlingar är, så 
förväntas du kunna döma tillsammans med de andra i ditt skjutlag enligt senaste ESP-
reglementet. 
 
Har du en regelfråga? Skicka ett mejl till  domare@skyttesport.se  
 
 
Här är liten quiz om domslut vid skytte på battuer. 

 
Fråga A  
Du står som domare i en ”tryck och döm”-tävling. En skytt i ditt skjutlag står på skjutplattan och ska 
skjuta tre skottdubblér. Den första är standardduva och på skott kastas en battue. 
Skytten ropar ut den första duvan och skjuter träff på den. Då kastas battueduvan men skytten ser 
den inte. Duvan slår i marken utan att skytten har avlossat sitt andra skott. 
 
 Vad ska du ropa? Hur ska ditt skjutlag döma? 

1. TRÄFF i första duvan och NY DUVA eftersom skytten bara träffade med första 
skottet. Skytten ska nu skjuta ett enkelskott på en ny kastad battue. 

2. NY DUVA. Skytten behåller den första träffen men ska skjuta om på battueduvan och får 
skjuta två skott på den. Träffar skytten med första eller andra skottet så får skytten träff i 
protokollet. Därefter ska skytten skjuta sina återstående skottdubbléer. 
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3. NY DUVA. Dubblén ska kastas på nytt, men skytten behåller träffen i första duvan. 
Skytten måste ändå göra ett allvarligt försök att träffa den första duvan men det är bara 
resultat i andra duvan som räknas. 

4. TRÄFF/BOM eftersom skytten träffade med första skottet. Skytten ska nu skjuta sina två 
återstående dubbléer. 

5. NY DUVA. Dubblén ska kastas på nytt, men skytten behåller inte resultatet i första duvan.  
Hela dubblén skjuts om och de nya resultaten protokollförs. 

Svar nr 4 är korrekt. Skytten ska få träff/bom.  
 
Enligt ESP-reglementet:  

6.3.3 En duva ska förklaras som BOM när:  
a) den inte har träffats under flykten eller den har träffats utanför skjutgränsen. 
… 
c) skytten ej skjutit på en regelrätt duva eller dubblé som han har kallat på.  
 

Fråga B 
Du står som domare i en ”tryck och döm”-tävling. En skytt i ditt skjutlag står på skjutplattan och ska 
skjuta tre skottdubblér. Den första är standardduva och på skott kastas en battue som går ganska långt 
bort. 
Skytten ropar ut den första duvan och skjuter träff på den. Då kastas battueduvan och skytten skjuter 
sitt andra skott. Duvan rycker till och går ur sin bana. Det dammar mycket om den. Skytten tyckte att 
det var en tydlig träff. 
 
Hur ska du ropa? Hur ska ditt skjutlag döma? 

1. TRÄFF/TRÄFF. Skytten träffade bägge duvorna och ska nu skjuta sina två återstående dubbléer. 
2. NY DUVA. Dubblén ska kastas på nytt, men skytten behåller träffen i första duvan. Skytten måste 

ändå göra ett allvarligt försök att träffa den första duvan men det är bara resultat i andra duvan 
som räknas. 

3. TRÄFF/BOM eftersom skytten träffade med första skottet. Skytten ska nu skjuta sina två 
återstående dubbléer. 

4. NY DUVA. Dubblén ska kastas på nytt, men skytten behåller inte resultatet i första duvan.  Hela 
dubblén skjuts om och de nya resultaten protokollförs. 
5. TRÄFF i första duvan och NY DUVA eftersom skytten bara träffade med första 

skottet. Skytten ska nu skjuta ett enkelskott på en ny kastad battue. 

 
Svar nr 3 är korrekt. Skytten ska få träff/bom. Vid Tryck-och-Döm så är det hela skjutlaget 
utom skytten, som dömer och bara utifrån vad de har sett. 
 
Enligt ESP-reglementet:  

6.3.3 En duva ska förklaras som BOM när:  
a) den inte har träffats under flykten eller den har träffats utanför skjutgränsen.  
b) Det endast DAMMADE om den, dvs. ingen synlig bit föll.  

 

 

Fråga C 
Du står som skytt i skjutbås på ”tryck och döm”-tävling och ropar ut en skottdubblé. Den första 
duvan är en battueduva som vinden tar ordentligt tag i. Du skjuter därför inte på den. Tryckaren 
trycker inte ut den andra duvan då du inte sköt på den första duvan, helt enligt reglementet. 
  

Hur ska ditt skjutlag döma? 



 
1. Du ska få NY DUVA eftersom vinden ändrade battueduvans bana och det nya resultatet av bägge 
skotten ska räknas. 

2. NY DUVA och BOM i första duvan protokollförs. Du ska skjuta om dubblén och måste göra ett ärligt 
försök att skjuta och träffa battuen denna gång. Resultat av andraskottet i andraduvan protokollförs 
sedan.    

3. Du ska få BOM/BOM. Eftersom du inte sköt på förstaduvan, så kastas inte andraduvan. Därmed får 
du med automatik även BOM på den andra duvan, precis som i en simultandubblé när du inte skjuter 
på någon av duvorna.   

4. NY DUVA och BOM i första duvan protokollförs. Du ska skjuta om på den andra duvan som 
enkelduva med ett skott. Resultat av det skottet protokollförs sedan.    

 
 
Svar nr 2 är korrekt. Du ska få BOM och NY DUVA.  
Vid omskjutningen räknas bara resultatet av andraskottet i andraduvan. Om du vid 
omskjutningen bommar den första duvan trots att du gjorde ett ärligt försök att träffa den, så 
får du ändå inte skjuta på den första duvan igen. Då blir det BOM/BOM oavsett resultat i den. 
Du måste alltså efter första skottet skjuta på andraduvan och endast då räknas resultatet av 
andraskottet. 
 
Enligt ESP-reglementet:  
 
3.4 … 
Lerduvornas kastbanor kan påverkas av vinden, men de kommer ändå att klassas som regelrätta mål. 
 
6.4.6 Om det första skottet i en skottdubblé inte skjuts (av någon anledning som inte är godkänd enligt 
reglerna) ska  
a) den första duvan dömas BOM och en ny skottdubblé skjutas för att fastställa resultatet av den andra duvan. 
b) skytten måste göra ett ärligt försök att träffa första duvan innan han skjuter den andra. Om skytten tre gånger 
inte gör ett ärligt försök att träffa den första duvan ska den andra duvan dömas BOM. 

 

 
Fråga D 
Du står som skytt i skjutbås och ropar ut en halvdubblé med två battueduvor från samma kastare. 
Den första duvan skjuter du träff i. Den andra battueduvan träffas av bitar från den första duvan. Du 
skjuter därför inte på den. 
  
Hur ska domaren döma?  
 
1. Du ska få NY DUVA och en helt ny dubblé eftersom den andra battueduvan träffades av bitar från 
den första duvan och det nya resultatet av bägge skotten ska räknas. Träffas bägge duvorna med ett 
skott ska det räknas som träff/träff. Du får skjuta två skott på valfri duva eller skjuta på duvorna i 
valfri ordning. Resultatet av bägge skotten protokollförs sedan. 

2. Du ska få NY DUVA och TRÄFF i den första duvan. Du får en ny dubblé eftersom den andra 
battueduvan träffades av bitar från den första duvan. Du behåller träffen i den första duvan och får 
skjuta ett skott på valfri duva i halvdubblén och resultatet av det skotten ska räknas. 

3. NY DUVA och TRÄFF i första duvan protokollförs. Du ska skjuta om på den andra duvan som 
enkelduva med ett skott. Resultat av det skottet protokollförs sedan.    

4. NY DUVA och TRÄFF i första duvan protokollförs. Du ska skjuta om dubblén och måste göra ett 
ärligt försök att skjuta och träffa den första battueduvan. Resultat av andraskottet protokollförs 
sedan.    



5. Du ska få TRÄFF/BOM eftersom du inte sköt på andraduvan. Det fanns ju tid för dig att skjuta på 
den även om kastbanan avkortades.     

 
 
Svar nr 1 är korrekt. Du ska få NY DUVA. En helt ny halvdubblé ska kastas. Du får då skjuta i 
valfri ordning eller två skott på en duva. Träffas bägge duvorna samtidigt med ett skott ska 
det protokollföras som träff/träff. 
 
Enligt ESP-reglementet:  
 
6.4.1 På en dubblé och halvdubblé får skytten själv välja vilken duva som ska skjutas först.  
Träffar skytten båda duvorna med ett skott ska dubblén dömas TRÄFF/TRÄFF  
6.4.2 Om skytten bommar det första skottet i en dubblé eller halvdubblé har han rätt att skjuta även det andra 
skottet mot samma lerduva. Resultatet ska noteras på den första duvan och den andra noteras bom. 
 
6.4.4 Dubblén (dubblé och halvdubblé) måste förklaras NY DUVA och skytten måste skjuta en ny dubblé för att 
bestämma resultatet av båda skotten:  
… 
när skytten träffar första duvan och bitar från första duvan slår sönder den andra duvan innan skytten  
avlossat sitt andra skott  
 

 
 
Fråga E 
Du står som skytt i skjutbås och ropar ut en simultandubblé. Den första duvan är en standardduva 
som du skjuter träff i. Den andra är en battueduva som vinden tar ordentligt tag i. Du skjuter därför 
inte på den. 
  
Hur ska domaren döma?  
 
1. Du ska få NY DUVA eftersom vinden ändrade battueduvans bana. En helt ny dubblé kastas och det 
nya resultatet av bägge skotten ska räknas. 

2. NY DUVA och TRÄFF i första duvan protokollförs. Du ska skjuta om dubblén och måste göra ett 
ärligt försök att skjuta och träffa battuen denna gång. Resultat av andraskottet protokollförs sedan.    

3. Du ska få TRÄFF/BOM eftersom du inte sköt på andraduvan. Därmed får du med automatik BOM 
på den.   

4. NY DUVA och TRÄFF i första duvan protokollförs. Du ska skjuta om på den andra duvan som 
enkelduva med ett skott. Resultat av det skottet protokollförs sedan.    

 
 
Svar nr 3 är korrekt. Du ska få TRÄFF/BOM eftersom du inte sköt på en regelrätt duva. 
Enligt ESP-reglementet:  
 
3.4 … 
Lerduvornas kastbanor kan påverkas av vinden, men de kommer ändå att klassas som regelrätta mål. 
6.3.3 En duva ska förklaras som BOM när:  
… 
c) skytten ej skjutit på en regelrätt duva eller dubblé som han har kallat på.  

 
 
  

För Mälarcupen, nedtecknat av Bertil Ekberg 

 


